
1 

Bilag 1 
I dette bilag findes alle høringssvar fra den offentlige høring af forslag til Rebild Kommunes Affaldsplan 
2021-26. Forslaget var i høring i 8 uger til 1. november 2021. 

Der blev indsendt 22 høringssvar fra privatpersoner. Ingen af høringssvarene giver efter Forvaltningens vurdering 
anledning til ændringer i Affaldsplanen. Der er imidlertid mange gode input, som vil indgå i den kommende 
detailplanlægning af de nye ordninger og kommunikationsindsatsen. 

 

Nr. Høringssvar Afsender Dato "Essens" 
1 I dag har man genbrugspladser i Rebild kommune med 

begrænsede åbningstider - det er vigtigt at 
genbrugspladserne har åbne når folk har behov for dem - 
f.eks. giver det ikke mening at holde genbrugspladser 
lukkede i helligdage, det er der hvor folk producerer 
genbrugsaffald fordi de har tiden til det. Hvis ikke de kan 
komme af med det, så vælger man ofte den letteste 
alternative løsning - afskaffe det på anden vis. Ligeledes 
gælder de tidlige lukninger i hverdagene og weekenderne - 
private med et 8-16 arbejde kan ofte ikke nå 
genbrugspladsen inden kl 18 når der skal hentes børn, laves 
aftensmad og spises. Jeg så gerne at genbrugspladserne i 
Rebild kommune havde åbent alle helligdage, samt åbent til 
kl 20 i hverdagene og også gerne 20 i weekenderne. Det tror 
jeg kunne gøre en forskel. 

Anders 
Kvist 

06-09-
2021 

udvid åbningstider på 
genbrugsplads 

2 Det virker fuldstændigt tåbelig at sortere drikke karkoner i 
en så tidlig fase og minder alt for meget om situationen med 
plast sortering og genanvendelsens tidlige faser, hvor store 
fraktioner ikke kunne aftages og benyttes alligevel. (alle kan 
bruge Google maps og se det enorme sorteret plast lager, 
som ligger ved Reno Nord i aalborg).  
At borgere skal sortere og Reno-Nord finsortere kartoner, 
for så at sejle/køre det helt til Sverige for at skille 
plast/metal fra papir delen er hel hen i vejret. 
Kan se ideen med det, når vi selv kan behandle al affaldet 
korrekt UDEN at skulle udlede CO2 på fragt. 
Det må derfor være langt mere fokus på at holde alle 
processer lokalt, således vores affald ikke bliver en eksport 
vare... 

Thomas 
Toft Ravn 

07-09-
2021 

vent på 
velfungerende, dansk 
genanvendelse af 
mad- og 
drikkekartoner 
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3 Hvornår bliver det belyst om, hvor mange containere vi skal 
have stående? Skal vi have 3 eller 5 eller 10? Det får man 
ikke svar på i materialet. 

Sune 
Sørensen 

07-09-
2021 

Hvor mange 
containere? 

4 Fynske kommuner studerer lige nu, om robotter er bedre til 
at sortere affald end vi mennesker. Følger man med i det 
studie? 

Henrik 
Larsen 

07-09-
2021 

Maskinsortering. 

5 Hvis vi skal til at sortere affaldet i 5 eller 10 spande, så 
komme de til at stå på offentlig vej, jeg ser det fuldstændigt 
meningsløst, at vi som borgere på egne matrikler , skal 
ødelægge byerne med at plaster det hele til med nye 
spande, det kommer til at se frygtelig ud, og man skal passe 
på det hele ikke kommer til at gå op i miljø, og ikke tænker 
på hvad det reelt kommer til at koste, for indsamling, fin 
sortering, transport mm 

Michael 
Kaufmann 

07-09-
2021 

Bekymring over for 
mange containere ved 
husstanden 

6 Antallet af containere ved den enkelte bolig er af betydning 
for mange og ikke noget der er oplyst i det udlagte 
materiale. Jeg vil da opfordre til at holde antallet så lavt som 
muligt og have flere sorteringer pr. container end 2.  
Samtidigt en opfordring til at tømmefrekvensen bliver sat 
op. De 4 uger der er for genbrugscontaineren nu, er for 
længe. Og min oplevelse er, at folk hellere smider det plast, 
metal, papir og pap der er til overs når containeren er fyldt 
efter 2 uger, i rest containeren, i stedet for at have den 
tilbudte ekstra container til at stå. Det er ikke optimalt og 
bidrager ikke til at nå målsætningen. 

Malene 
Kure Otte 

08-09-
2021 

Hvor mange 
containere? 
Hyppigere tømning af 
genbrug. 

7 Man kan da lave opsamlings depoter med støre container 
rundt omkring i byerne. 
Så er hver hustand fri for at have de små container til at stå 
og der skal tømmes færre steder . Det vil være en fordel for 
miljøet, det der jo også en besparelse på kørelsen. 

Anders 
Hansen 

14-09-
2021 

Mini 
genbrugsstationer 



3 

8 Det er en stor fejl, at stoppe med at tømme restaffald hver 
uge. Efter en uge har en almindelig husstand fyldt den ,efter 
planen “halve” container op , hvilken vil resultere i , at man 
må se sig nød til at smide ting i madaffald som ikke burde 
komme der i. Ugentlige tømninger er simpelthen 
nødvendige.  
Samtidig syntes jeg ,at ideen om at tømme genbrugs 
containeren oftere er rigtig god, da det samme sker når 
denne er fyldt, så ryger et eventuelt overskud af plastaffald i 
restaffald. Og nej, løsningen er ikke flere containere, 
løsningen er hyppigere tømning af alle typer affald. 

Anders 
Sørensen 

14-09-
2021 

Bekymring for 
kapacitet til restaffald. 
Hyppigere tømning af 
genbrug. 

9 Jeg er nervøs for at tømning af restaffald og madaffald hver 
14. dag frem for som i dag hver uge vil betyde, at affaldet 
kommer til at lugte markant mere – særligt på varme 
sommerdage. 

Christian 
Made 
Hagelskjær 

14-09-
2021 

Bekymring for 14 
dages tømning af 
mad/rest. 

10 Den kommende affaldssortering lyder meget lig den, de har 
haft i Silkeborg i nogle år. Der er det et stort problem med 
lugt og maddiker i skraldespanden med restaffald/madaffald 
i sommerhalvåret, fordi der kun tømmes hver 14. dag. 
Husstandene får tildelt poser til det forskellige affald, men 
de er ret tynde og går nemt i stykker. Kommer vi også til at 
få tildelt poser til affaldssortering? Hvis det er tilfældet, kan I 
så overveje nogle tykkere poser evt. med ziploc/lynlås til 
madaffald? Det ville forhåbentligt løse problemet med lugt 
og maddiker. 

Ivana 
Mijovic 

16-09-
2021 

Bekymring for 14 
dages tømning af 
mad/rest. 
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11 Efter min mening fungere ordningen med opdelte container 
praktisk rigtig dårligt. 
Rummene er så små at det kan være en udfordring at 
tømme det indsamlede affald over i containeren fra 
opsamlingsbeholderen. På den måde skal man ofte stå og 
putte genstandende ned i containeren enkeltvis eller fiske 
det op fra det forkerte rum efterfølgende. 
Der ud over er der en skævvridning i hvor meget affald der 
genereres - således har vi i vores husstand brug for næsten 
en hel container til plast og metal men kun brug for en kvart 
til pap og papir (juletid undtaget) 
Det samme vil være gældende ved sortering af madaffald og 
restaffald. 
Jeg foreslår således at i finder en anden løsning end opdelte 
rum. 
Det fungere rigtig godt med den lille røde container til farligt 
affald - den kan stå i bunden af et skab. 
På samme måde kunne i arbejde på at vise samt facilitere 
nogle løsninger for sortering i hjemmet til den øvrige 
affaldssortering så det er lettere at implementere.  
Madaffald lugter ret meget + fylder langt mindre end det 
øvrige restaffald så der kunne med fordel udvikles en 
container a la den røde, men som indeholder et lugtfilter. 
Det er i øvrigt ikke gennemskueligt for mig hvor/hvordan i 
skelner mellem madaffald og kompost. Det vil være 
nødvendigt at gøre dette synligt. 
Den kompost beholder i sælger bør i øvrigt genovervejes for 
om det er den rigtige type/kvalitet. Den er for ustabil i 
konstruktionen - når man løfter låget skilles den ad på 
midten. 
Mao bør kommende løsning have en helhedsorienteret og 
let anvendelig containerløsning med Rebilds borgere i 
centrum. Fungere det i hverdagen er det meget letter at 
efterleve og dermed implementere 

Camilla 
Pedersen 

16-09-
2021 

Opdelte containere 
duer ikke. 
Bekymring over 14 
dages tømning af 
mad/rest. 
Lugtfilter til 
madbeholder. 
Vis forslag til 
indretning hjemme. 

12 Da vi for 5 år siden residerede i Nykøbing mors sorterede vi 
også madaffald for sig. Det var utroligt væmmeligt, da der 
hurtigt kom mange maddiker i skraldespanden (den 
udendørs, forstås). Jeg kan frygte for samme udvikling her, i 
sær når den kun tømmes hver 14. Dag. Jeg håber at ser siden 
er kommet bedre håndtering af madaffald.. 

Thit 
Asmussen 

16-09-
2021 

Bekymring over 14 
dages tømning af 
mad/rest 
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13 Kunne man overveje at lave en slags "minigenbrugsstation" i 
byerne evt i forbindelse med flaskekuberne? Så skulle folk 
ikke ha alle de containere, regeringen vil ha os til 
derhjemme. Det er vel begrænset hvor meget tekstil, man 
kasserer i hverdagen.. 
Sammen med flaskekuberne vil det også være ret stort, hvis 
der kunne laves en pantstation i stil med den, de har i 
Aalborg. Jeg er stor fan af at bruge pantsække, men jeg 
synes, det er træls at køre helt til Aalborg med dem. 

Dan 
Purkær 

17-09-
2021 

Minigenbrugsstationer 
Hvor mange 
containere? 
Dansk Retursystem 
pantstation i RK 

14 Hvis man vælger at dele den nuværende rest affaldsspand 
op i to og oven i købet kun tømmer den hver 14 dag, får vi 
da en enorm plads mangel. Vi har stort set aldrig madaffald, 
så vi vil få et rum der er overfyldt og et rum der er tomt. 
Kunne være fedt hvis der kunne findes en anden løsning til 
madaffald, så vi kunne beholde vores rest affaldsspand. 
Kunne der måske findes en løsning for alle os på landet med 
pillefyr, så man kunne komme ugens plastik poser fra 
træpiller i et eller andet? Hvis de skal i restaffald så er den 
da med halv kapacitet helt fuld meget hurtigt... Det er jo 
plastik der burde kunne genbruges? 

Tina 17-09-
2021 

Bekymret over 
kapacitet til restaffald. 
Ordning for 
indsamling af 
træpilleposer. 
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15 Det er stærkt kritisabelt at tømningsfrekvensen for rest/mad 
containeren ændres fra 7 til 14 dage. Det er det samme 
affald der skal i containeren blot i forskellige rum, men som 
planen er må der jo antages at folk kun fylder deres 
nuværende container halvt. Det er en fejltagelse, mængden 
af affald er den samme uanset om det er sorteret eller ej. 
Det er i forvejen et problem at genbrugscontaineren bliver 
fyldt hurtigere end tømningsfrekvensen, og det 
overskydende derfra kan med den nye plan heller ikke være 
i rest/mad containeren. Det er at skyde ved siden af at prøve 
at spare ved ikke at tømme. Som forslaget er nu frygter jeg 
at vi skal have 4 containere (2 af hver) til at stå fordi i 
ændrer tømningsfrekvensen. Med lidt hurtig hovedregning 
forventer i at der er plads til det samme affald i 43 
tømninger årligt som der på nuværende bliver tømt 65 
gange årligt. (52 rest + 13 genbrug = 65 vs 26 rest/mad + 17 
genbrug = 43). Det er forkvaklet at antage og 
tømningsfrekvensen bør ikke nedjusteres men rettere 
opjusteres, for jeg mener at det er helt rigtigt at hæve 
frekvensen for tømning af genbrugscontaineren da der i 
forvejen er problemer med pladsmangel i denne, men at 
lade frekvensen falde for rest/mad er fuldstændig uhørt. 

Malene 
Otte 

17-09-
2021 

Bekymring for 
kapacitet til restaffald. 
Hyppigere tømning af 
genbrug. 

16 Jeg synes, at det er mærkeligt, at Rebild kommune går så 
meget op i affaldssortering, når de sidst nye undersøgelser 
viser, at det optimale er maskin sortering. Maskiner etbedre 
til at sortere end mennesket 

Rita 
Andersen 

17-09-
2021 

Maskinsortering 

17 Er meget bekymret for madaffald når det kommer til at stå i 
14 dage det vil stinke af Pommern til hvis det skal stå så 
længe,og ved også at vi skal have en extra container til plast 
og metal 

Kaj 
Kristensen 

17-09-
2021 

Bekymring over 14 
dages tømning af 
mad/rest. 

18 Jeg finder det bekymrende og temmelig urealistisk, at man 
skønner, mad og mælkekartoner , fylder så meget i dag i 
restaffald, at man ikke alene kan halvere pladsen i 
containeren, men også fordoble tiden mellem afhentningen. 
Det vil uden tvivl kunne ses på rastepladser fremover. 

Charlotte 
P 

17-09-
2021 

Bekymring for 
kapacitet til restaffald. 
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19 Vores restaffaldscontainer bliver stort set fyldt hver uge. Vi 
bor 5 mennesker på matriklen, og jeg har svært ved at se, at 
det kommer til at fungere med tømning hver 14. dag- også 
selvom bl.a mælkekartoner kan sorteres over i 
genanvendelig container. 
Vi kunne ønske os en container til haveaffald. 

Hanne S. 19-09-
2021 

Bekymring for 
kapacitet til restaffald. 
Ønsker container til 
haveaffald. 

20 Tømning af restmadaffald hver 14. dag duer ikke. Det er 
indført i feks. Ellidshøj hvor borgerne oplever lugtgener. 

Anders 
Blach 

20-09-
2021 

Bekymring over 14 
dages tømning af 
mad/rest. 

21 Overvej at se på hvad nogle kommuner ser på pt. Mindre 
sortering af borger og robotter der så sortere resten. Faktum 
er at nogle ikke kan eller vil sortere (er også ret svært nogle 
gange). Derfor er det billigere og mere miljøvenligt at 
sortere med robotter. 

Dan 
Nielsen 

22-09-
2021 

Maskinsortering 

22 Foreslår at der bliver tømning af restaffald hver 14 dag i 
vinterperioden og hver uge i sommerhalvåret. Tænk på 
renovationsmedarbejdernes arbejdsmiljø. 

Mona 
Gregersen 

22-09-
2021 

Foreslår forskellig 
tømningsfrekvens 
sommer og vinter 

 

  


